
Geachte mevrouw van der Wal, 

Ik schrijf u deze brief omdat ik uw voornemens om de jacht op konijn landelijk en het haas in 3 

provincies te sluiten, zeer onverstandig vind.  

Een jager is jarenlang bezig om te zorgen voor een goede wildstand en steekt hier veel tijd en energie 

in. Dit doet hij mede om eind van het jaar, alleen wanneer dit kan, te kunnen oogsten uit de natuur. 

Net zoals er bramen, bloemen etc. geoogst worden uit de natuur. De verschillenen kunnen per veld/ 

gebied sterk wisselen door verschillende reden (hoge predatie druk, verandering habitat etc.). Maar 

dit is vaak plaatselijk en geldt niet voor een gehele provincie of landelijk. Ik vind het dus ook een 

kwalijke zaak dat er op basis van telgegevens van een vogelvereniging mede worden gebruikt als om 

een trend te bepalen. Deze vereniging heeft zelf aangegeven dat zij hazen en konijnen als ‘’bijvangst’’ 

tellen en rapporten. Ik ken zelf mensen die hierbij zijn aangesloten (die heel goed werk doen voor de 

vogels) en geven zelf aan hazen en konijn 95 % niet word gerapporteerd omdat zij hier niet voor op 

pad zijn. Het zal dus ook goed zijn om nieuwe teltechnieken (warmtebeeld) mee te nemen in 

toekomstige tellingen.   

Het sluiten van de jacht op haas en konijn heeft voor iedereen een negatieve uitkomst. Zoals 

aangegeven wordt er door jagers energie in ‘’ het veld’’ gestoken. Als hij hier niet meer uit mag 

benutten zal zijn motivatie er drive weg gaan. Dit lijd dus tot minder biotoop verbetering, minder 

schadebeschrijding en minder telgegevens. Uiteindelijk zullen de hazen en konijnen hier onder lijden 

waardoor de stand zal dalen. Want ook staan de jagers klaar om jaarlijks telling uit te voeren voor 

diverse wildsoorten en instanties. Allemaal vrijwillig!  

Jagers zijn natuurliefhebber en ‘’schieten’’ niet alles dood. Nee in tegendeel, jagers beschermen 

kwetsbare soorten, een voorbeeld hiervan zijn de weidevogels, waar u de komende jaren miljoenen 

in wilt investeren. Maar ook zijn het de jagers die met s ’morgens vroeg met een drone het veld in 

gaan om jonge reekalveren/ jonge hazen te redden van maai dood. Ook de biodiversiteit wordt 

vergroot door jagers, zij leggen heggen aan, zaaien wildakkers en zorgen voor een natuurlijke balans 

voor predatoren die geen natuurlijke vijand kennen in Nederland. Hier profiteren haas en konijn (en 

andere soorten) uitermate van. Het is dan ook niet raar dat jagers gemiddeld 13.000 Fte vervult voor 

haar werkzaamheden in er rondom het veld. Als jagers dit niet meer doen omdat de motivatie weg is, 

wie gaat deze werkzaamheden dan (vrijwillig) vervullen? Of heeft u als minister een meerjarenplan 

om deze kosten in de markt uit te zetten? Er zijn verschillende milieuactivisten welke allemaal 

claimen zich in te zetten voor de natuur, maar als het erop aankomt zijn zij niet in ‘’ het veld’’ te 

bekennen voor werkzaamheden t.a.v. biodiversiteit / verjaging of voorkomen van schades.  

Jagers willen geen schietknecht van de overheid worden. Jagers willen zelf regie houden over zijn/ 

haar eigen veld. Zij weten zelf het beste of er wel of niet geoogst kan worden. Hiervoor is het van 

belang dat de wildlijst blijft bestaan zoals die is of beter uitgebreid wordt. Een jager heeft een 

erkende opleiding gevolgd en ervaringen worden onderling gedeeld. Laat deze mensen die verstand 

van natuur en al wat daar in leeft, zelf bepalen wat goed is voor het veld. Daar zijn zij geen extra 

regels vanuit Den Haag  voor nodig.  

Met vriendelijke groet, 

Een gemotiveerde natuurliefhebber! 

 


